
VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 1 
 

RG - 0002.P.XVIII.2020 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XVIII/2020 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 28 maja 2020 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi                                                 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą                             
na rok 2020”. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. ustalenia wysokości diet Radnych                            
i Sołtysów. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Nowe 
Miasto nad Wartą nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej         
w miejscowości Skoraczew, obręb Skoraczew. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 
komunalnego. 
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Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
stanowiących odrębne nieruchomości. 
Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. regulaminu utrzymania czystości                           
i porządku na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały ws. zmieniającej uchwałę ws. szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
Punkt 18.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 
Punkt 19.  
Przyjęcie uchwały ws.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2028. 
Punkt 20.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 21.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 22.  
Zamknięcie sesji. 

 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       
XVIII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, gości oraz osoby oglądające transmisję 
na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,               
w związku z rezygnacja Radnej skład Rady wynosi 14, natomiast obecnych jest 12,              
w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały. 

Porządek obrad został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących. 

• Listy z głosowaniem imiennym stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XVII Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
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0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Na wstępie Przewodniczący informował iż w okresie pomiędzy sesjami 
wpłynęło kilka pism, m.in. od mieszkańca Nowego Miasta, który złożył kolejną 
petycję, wpłynęły także pisma z Regionalnej Izby Obrachunkowej, są to Uchwały 
Składu Orzekającego odnośnie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 
2019, ale także pismo Regionalnej Izby odnośnie przesunięcia procedury 
absolutoryjnej. Poza tym wpłynęła informacja o przesunięciu terminu do 60 dni dot. 
przedłożenia Radzie Raportu o stanie gminy za rok 2019. Wpłynęło także pismo                  
od osoby prowadzącej działalność gospodarczą na terenie naszej gminy o zwolnienie 
z części opłaty podatku od nieruchomości z uwagi na sytuację związaną                                 
z koronawirusem i zamknięciem zakładów na okres 2 miesięcy. 
Ponadto wpłynęło pismo od przedsiębiorcy prowadzącego działalność na terenie 
gminy, który proponował umożliwienia zakupu gruntu na budowę hali garażowych.  
Ponadto Przewodniczący informował, że na terenie gminy co roku realizowany                     
jest Program Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, obowiązkiem organu 
wykonawczego jest złożenie Radzie Gminy do końca maja sprawozdania z realizacji 
programu. Wójt Gminy takie sprawozdanie złożył Przewodniczącemu,                                            
ale jest też zamieszczone na stronie internetowej urzędu.  

Na zakończenie Przewodniczący wspomniał, iż w dniu wczorajszym,                            
tj. 27 maja obchodziliśmy Dzień Samorządu Terytorialnego. Dzień 27 maja został 
uchwalony w 2000 roku przez Sejm jako dzień pierwszych, demokratycznych 
wyborów do samorządu terytorialnego, które odbyły się 27 maja 1990 roku.                        
W naszym kraju nie odbyły się żadne uroczystości z uwagi na stan epidemii                         
jaki obecnie panuje. W naszej gminie po wyborach 27 maja w dniu 7 czerwca odbyła 
się pierwsza sesja na której wybrano Przewodniczącego Rady oraz Zarząd.                      
Wtedy w Radzie zasiadało 21 Radnych, natomiast 20 czerwca na sesji wybrano 
Wójta, pana Aleksandra Podemskiego, który już 30 lat pełni swoją funkcję.                              
30 lat temu swoją pracę w samorządzie rozpoczął też sekretarz gminy i skarbnik 
gminy - obecna na sali obrad pani Elżbieta Mnich. Radni zasiadający na tej sali obrad 
posiadają różną liczbę kadencji, największą ma Radna Zofia Kędziora- V kadencji 
Rady, kolejno Radny Feliks Stratyński IV kadencja Rady, pozostali trochę mniej, jest 
też Radna, która zasiadała w Radzie właśnie na samym początku samorządu, to pani 
Halina Jankowska. Początki były zapewne trudne, 5 lat temu ukazała się broszurka 
w naszej gminie nt. osiągnięć, był obszerny wywiad z Wójtem, który właśnie mówił 
o tych trudnościach na początku samorządu. Na początku samorząd nowomiejski 
otrzymał Zakłady Zielarskie w Klęce, które później zostały sprzedane. Sprzedaż 
zakładu, ale i tez podatki dały możliwość rozwoju gminy, nie sposób wszystkiego 
wymienić. W tym okresie nawiązaliśmy wiele kontaktów z gminami z Niemiec, 
Francji Holandii, poprzez wymiany, poprzez sprzedaż zakładu, ale też za 
pośrednictwem Państwa Jambor - te kontakty są utrzymywane do dnia dzisiejszego. 

Przewodniczący dziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego jak 
wygląda teraz nasza gmina, przede wszystkim do jej rozwoju. Pan Tomaszewski 
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wspomniał również o tych którzy pracowali na rzecz rozwoju naszej gminy, ale już 
odeszli, nie ma ich z nami, dlatego prosił o uczczenie ich pamięci chwilą ciszy.        
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Aleksander Podemski na wstępie zawiadomił iż w chwili obecnej są już 
powoli odblokowane pewne obostrzenia, jednak wszystkie ograniczenia jeszcze nie 
zostały odblokowane. Na terenie naszej gminy było zrobione dokładne rozeznanie                  
i nie uruchomiono zajęć w placówkach oświatowych dla klas I-III, natomiast 
uruchomiono placówkę przedszkolną przy Zespole Szkół w Chociczy. Poza tym 
Gmina otrzymała dofinansowanie na zakup sprzętu komputerowego dla szkół – 
otrzymaliśmy 70 000,00 zł jest też przygotowywany wniosek na zakup sprzętu 
komputerowego do zdalnej szkoły jest to kwota 75 000,00 zł. Trwają też prace                         
nad zakupem sprzętu dla OSP w Nowym Mieście i Szypłowie, będzie                                    
to finansowane ze środków MSWiA. Trwają prace na ulicy Szkolnej w Nowym 
Mieście, do końca czerwca prace powinny być wykonane. Ku końcowi zbliżają się 
również prace na oczyszczalni w Boguszynie. Z inwestycji drogowych 
współfinansujemy także rozbudowę drogi Chwalęcin – Osiek.    
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/133/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/134/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/135/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. określenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2020”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/136/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. ustalenia wysokości diet 
Radnych i Sołtysów. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 7 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
5 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/137/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
2 głosy wstrzymujące. 

 Uchwała Nr XVIII/138/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 
Gminę Nowe Miasto nad Wartą nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 
Państwa, położonej w miejscowości Skoraczew, obręb Skoraczew. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/139/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 
komunalnego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/140/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
stanowiących odrębne nieruchomości. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/141/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/142/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 17) Przyjęcie uchwały ws. zmieniającej uchwałę ws. szczegółowego sposobu                      
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych                      
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian                       
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/143/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 18) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XVIII/144/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             

28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 19) Przyjęcie uchwały ws.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2020-2028. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XVIII/145/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 maja 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 20) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 21) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Głos zabrał Radny Powiatowy pan Stefan Kominek pytał jaki termin 
przewiduje Wójt na nabycie nieruchomości w Skoraczewie, Radny pytał czy 
jest przewidziane równanie dróg gminnych oraz czy będą wprowadzone ulgi 
dla Przedsiębiorców z uwagi na sytuacje związana z koronawirusem.  

• Przewodniczący informował, że ws. ulg podatkowych dla 
Przedsiębiorców może powiedzieć, że na najbliższym posiedzeniu pan 
Wójt podejmie decyzje i je przedstawi Radzie.  

• Wójt informował, że wnioski wpływają, Urząd może działać                            
na podstawie ordynacji podatkowej i takie czynności będą 
podejmowane. Jednak należy uwzględnić te przedsiębiorstwa, które                    
w tym okresie rzeczywiście poniosły straty, dlatego też nie wszystkie 
wnioski, które wpływają do gminy będą załatwiane pozytywnie.                     
W kwestii dróg, Wójt informował, że już pewne, drobne rzeczy były 
robione, jeżeli jakieś miałyby być zrobione to będzie to sprawdzane, 
może w ramach FOGRu coś jeszcze się wykona. Jeżeli Radny 
Powiatowy ma jakieś konkretne drogi na myśli, to Wójt prosił                          
o zgłoszenie. Jeżeli chodzi o sprawę przejęcia świetlicy wiejskiej                     
w Skoraczewie, to bez wątpienia powinien być on już dawno przejęty, 
już kilkakrotnie dokumenty były przekazywane, ale to nie z winy 
Urzędu nie można tego zakończyć. (…) Przeszkodę stanowił sklep, 
miejmy nadzieję, że już wkrótce sprawa się zakończy.  
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➢ Radny Marek Banaszak pytał Przewodniczącego czy na sesji nowomiejskiej 
kiedyś pojawi się Starosta Średzki, gdyż Radny chciałby, aby w Kruczynie 
pojawił się konserwator zabytków i zobaczył w jakim stanie jest droga 
powiatowa przebiegająca przez Kruczyn, a szczególnie 50-letni chodnik.   

• Przewodniczący poinformował, że  jeżeli jest taka wola Radnych                                
to na sesję zostanie pan Starosta zaproszony.  

•  Poza tym pan Radny Banaszak pytał czy będzie utwardzana droga 
Kruczyn-Chromiec, środki na ten cel są zabezpieczone w funduszu 
sołeckim.  

• Wójt informował, że środki zabezpieczone na realizację tego zadania                 
to kwota 20 000,00 zł, wystarczy to na zaledwie 500 m, a droga ta liczy 
ok. 2 km tak więc trzeba to przemyśleć czy robić odcinkami czy szukać 
reszty pieniędzy.  

➢ Przewodniczący Rady pytał czy Radny Powiatowy pamięta sprawę budowy 
chodnika w Kolniczkach, środki z funduszu przeszły do nadwyżki, chodnik 
nadal nie jest wykonany, czy udałoby się w tym roku wykonać to zadanie. 

• Radny Powiatowy informował, że na kolejnej sesji Rady Powiatu 
poruszy temat, pewnie będą musiały być dokonane pewne 
przesunięcia w tym zakresie. 

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał Wójta Gminy czy po zbadaniu kanalizacji 
deszczowej na ulicy szkolnej w Nowym Mieście są już jakieś ustalenia                        
w jakim jest ona stanie i co będzie wykonywane. Czy środki zabezpieczone 
wystarczą czy wyszły jakieś dodatkowe koszty.  

• Wójt Podemski informował, że kanalizacja deszczowa została 
wymieniona. Po zbadaniu kanalizacji okazało się że jest rozstrzelniona, 
widać było mocne zużycie, w tej chwili ta kanalizacji odbiera wodę                   
z posesji sąsiednich. 

➢ Radny Kazimierz Pawłowski informował, że sołectwo ma zabezpieczone 
środki z funduszu sołeckiego na zakup tłucznia, Radny pytał czy ten materiał 
zostanie przywieziony i wbudowany w drogę.  

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że w zmianach w budżecie była 
wzmianka o usuwaniu eternitu, Radna pytała czy została wyłoniona firma w 
drodze przetargu i od kiedy można składać wnioski oraz do kogo. 

• Zastępca Wójta pan Wiesław Szchreiber informował, że w przyszłym 
tygodniu zostaną rozesłane zapytania o cenę do wykonawców.                         
W związku z tym, że otrzymaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego 
Funduszu,  Gminy miały taką możliwość wnioskowania o 100 %,                  
ale Wojewódzki Fundusz określił górne stawki, które będą wchodziły 
w rachubę jeżeli chodzi o dofinansowanie. Założyliśmy,                                     
iż dofinansowanie pokryje 100 %, aby nie wzbudzać nadziei wśród 
mieszkańców wcześniej, najpierw Gminy czyniły kroki związane z 
zapytaniem o cenę. Czyli jeżeli znajdzie się wykonawca, który 
zaproponuje cenę, taką aby się mieściła w ramach, które określił 
Wojewódzki Fundusz, wyłoniony zostanie wykonawca, a następnie 
zostanie uruchomiony cały proces informowania mieszkańców o tym, 
że mogą składać wnioski. Przede wszystkim zostaną zamieszczone 
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informacje na naszych stronach internetowych, oraz zostaną 
powiadomieni sołtysi. Będą się liczyły te wnioski które wpłyną 
wcześniej, na zasadzie „kto pierwszy ten lepszy”. W ramach jednego 
wnioski można usunąć eternit maksymalnie do 4 000,00 zł.     

➢ Pan Paweł Marciniak, pytał o jakie zwierzęta chodzi w uchwale ws. 
regulaminu utrzymania czystości w zapisie: Zakazuje się utrzymywania 
zwierząt gospodarskich na nieruchomościach przeznaczonych do użytku 
publicznego lub nieruchomościach, których część należy do użytku 
publicznego. 

• Wójt wyjaśniał, że chodzi o zwierzęta hodowlane w gospodarstwach 
domowych, aby nie wypuszczać ich w miejsca publiczne.   

➢ Pan Marciniak pytał Wójta czy plany pracy jednostek samorządowych                         
są zatwierdzane przez Wójta.   

Wójt informował, że każde sprawozdanie finansowe jednostek 
budżetowych jest składane i zatwierdzane, dodatkowo jest ono 
kontrolowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową i bezpośrednio 
plan finansowy należy łączyć z planem pracy i jest ona ustalany przez 
Dyrektorów i realizowany zgodnie z planem. Dyrektorzy kreują plany 
pracy, wychodzą naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców.  

➢ Poza tym pan Marciniak informował, że złożył trzy petycje                                        
do Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji, i do dnia 
dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi od Przewodniczącego Komisji pana 
Piotra Bąka. Pan Marciniak dodał, że pisał petycję do każdego Radnego z 
osobna ponieważ chciał poznać opinię każdego Radnego z osobna. (…) Pan 
Marciniak chciał się dowiedzieć kto jest autorem pism, które do niego trafiają 
czy pan Przewodniczący czy radca prawny, czy radni. 

• Pan przewodniczący wyraził zdanie, że może się pan Marciniak nie 
zgadzać z tymi poglądami, komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
wykonała swoją pracę, sporządziła protokół, który przedstawiła 
Radzie, a Radni konsekwentnie na dzisiejszym posiedzeniu sesji podjęli 
stosowne uchwały. Nie jest też zabronione, żeby radca prawny 
pomagał radnym w sporządzeniu dokumentu czy w interpretacji 
prawa, po to są Radcy zatrudnieni.  

➢ Poza tym pan Marciniak pytał Wójta czy Urząd posiada wiedzę jakie                         
są zasoby geologiczne na terenie Gminy Nowe Miasto Radni są 
zainteresowani problemem geologii (…)  

• Wójt informował, że gmina nie posiada takiej wiedzy.  
Na zakończenie Przewodniczący poinformował, że w związku z panującą                  
na całym świecie epidemią, i ogłoszoną na terenie naszego kraju ustawą                      
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 i innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, zostały wprowadzone pewne 
zmiany proceduralne w samorządach. M.in. został wydłużony termin na 
procedury absolutoryjne, w tym raport, sprawozdania i bilanse. Dlatego tez 
sesja absolutoryjna nie będzie w czerwcu ale w najbliższym, możliwym 
terminie w lipcu. Zgodnie z wolą Rady komisja odbędzie się przed sesją.  
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➢ Pan Marciniak informował, że na kolejnym posiedzeniu sesji przyjdzie zadać 
kilka pytań odnośnie sieci 5G.  

 
Ad 22) Zamknięcie sesji. 

 O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XVIII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1. 
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
 


